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Abstract:- 

Veronika Decides to Die by Paulo Coelho is an effective exploration of liberty of 
choice , societal norms, and mental dieses . It is in a novel alike; more 
conveniently, concentrate for the study of more general sociocultural 
developments. The narrative centers  around Veronika, a young Slovenian girl who 
commit a suicide attempt and find herself  in Villette, a mental health  hospital, 
where she haves being told she has only a few days left to live due to heart  
failure. And while she is stay there, Veronika meets a lot of patients, each one has 
his own unique kinds of psychological issue , while Dr. Igor, the head psychiatrist, 
invents and try the bizarre scheme of convincing Veronika of her impending death 
to seed the desire to live.  

     Veronika's life merge together with others. She confronts the convolutions of 
love, hatred, and inner –awakening to recognize in the end the paradox-the 
madness should claim the world, in pursuit of rationality, the shared delusion is 
often camouflaged. The mental hospital functions as a microcosm of the all world, 
where cultural standards driven the alternative provided to everyone, making 
ultimatums for them to tolerate. This study builds upon Coelho's novel to expound 
and analyze the interaction between societal influence and personal agency, 
applying sociocultural theory, societal obedience, existentialism, and 
psychoanalysis. In exploring and analyzing Veronica’s change from slip away to 
self-conscious, the conflict between cultural values and self-determined living is 
proved.  

       Practical case analyses are now drawn up, depicting how setting societal and 
psychological frameworks effect free choice. The work arouse readers' attention to 
maintain a precarious balance of sanity and madness, stigma with mental health, 
and credibility in a world of conformity. Finally, Veronika Decides to Die serves as a 
significant case study where the individual role is at the mandate of the restraints 
by society as trying to best  understand the forces beneath human conduct .  

Keywords:  Veronika, Suicide, Mental health, Societal norms, 

Autonomy, Madness, Institutions
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ةثقافيَّ ةاجتماعيَّ  دراسة :الفردية الخيارات على المجتمع تأثير  

كويلوا باولو للكاتب تموت" أن رتقرِّ " فيرونيكا لرواية   

 حنان علي حسين الشمري م.
 

 المديرية العامَّة لتربية بابل –وزارة التربية 

 الملخص:

 ةالاجتماعيَّ للمعايير وأيضاً وبلواك باولوا للكاتب الحرة للإرادة عميقا استكشافا الرواية هذه
 -الاجتماعية العمليات لدراسة مناسباً محوراً لتمثِّ بل فحسب رواية ليست هانَّإ. النفسي والمرض
 وهي" فيليت"  في لتستيقظ,  الانتحار تحاول سلوفانية شابة فيرونكا حول القصة تدور .العامة الثقافية

. القلب في تلف بسبب قليلة؛ أيام سوى تعيش لن أنَّها هايُخبرون حيث النفسية, للإمراض مستشفى
 بهم, خاصة نفسية صراعات من يعانون آخرين مرضى فيرونيكا تواجه المغلق, الإطار هذا داخل

 خطة بوضع ايغور النفسي الدكتور  يقوم إذ: تقليدية غير بتجربة إيغور النفسيّ الطبيب يقوم بينما
. داخلها مجدداً الحياة في الرغبة زرع في منه رغبة تحتضر هابأنَّ فيرونكا بإقناع تقضي غريبة

الذات,  واكتشاف والكراهية, الحب, متاهات عبر تمرُّ. الآخرين حياة مع فيرونيكا حياة تتشابك
 ما غالبًا الجماعي الجنون لأنَّ الأرض؛ المجانين يرث أن ينبغي: المفارقة إدراك إلى النهاية في لتصل

 تحدد حيث بأسره, للعالم مصغرًا نموذجًا النفسية الأمراض مستشفى يشكّ ل. العقل باسم يُموَّه
 هذه تبني. مواجهتها عليهم يتحتم نهائية إنذارات يخلق ممَّا للجميع, المتاحة الخيارات الثقافية المعايير
 القرار, اتخاذ على الفردية والقدرة المجتمع تأثير بين التفاعل وتفسير لتحليل كويلو سرد على الورقة

 والتحليل والوجودية, المعايير, مع والتطابق الثقافي, الاجتماعي النفس علم نظرية تطبيق خلال من
 القيم بين الصراع يتجلى الذات, تحقيق إلى اليأس من فيرونيكا انتقال تحليل خلال ومن. النفسي
لنفسه. الفرد يحدده لما وفقًا والعيش الثقافية

 حرية على المنظَّمة والنفسية الاجتماعية الأطر تؤثر كيف لتوضيح واقعية تبحالا الآن تُستشهد
 والوصمة والجنون, العقل بين التوازن تحقيق أهمية إلى القراء انتباه العمل هذا يستدعي. الاختيار
" رواية تُعد النهاية, في. والانصياع التوافق يسوده عالم في الذات مع والصدق النفسية, والصحة

 للقيود خاضعة الفردية الإرادة تكون كيف تُظهر كاشفة, حالة دراسة ." الموت وشك على كافيرون
 . أعمق بشكل البشري السلوك وراء الكامنة القوى لفهم محاولة في وذلك المجتمع, يفرضها التي

  .مؤسسات,  الجنون,  التشريح,  الاجتماعي العرف,  عقلية صحه,  الانتحار,  فيرونكا  الكلمات المفتاحية 
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